

présents jurèrent l'observation de ce statut et prescrivirent à leurs successeurs un serment identique (1).

Les dispositions de ce statut furent maintenues à l'article des *Aumônes* dans les règlements postérieurs de 1177, 1251, 1266, etc., où la distinction est parfaitement établie entre les deux aumônes: la *Petite Aumône* qui se faisait tous les jours, soit à la porte de leur réfectoire ou dans le cloître, et la *Grande* qui constituait un fonds de réserve en nature auquel on ne devait toucher que dans le cas

(1) « Quia eo tempore subita fames et vehemens nimium Christi pauperes attenuabat, cui, Deo auctore, mitigende tam cleris quam populus Lucdunensis non modicas et operam dabat et expensas.... Providentes igitur vel parem huic vel graviorem Dei iram affuturam... communi fratrum consilio parique voto decernendo statuimus ut quicumque honores ecclesie, qui obedientie appellantur, vel tunc habebant vel in futuro habituri erant, quot diebus in refectorio ex obedientie debito fratribus refectionem debent, tot mensuras siliginis, que morlentarii appellantur, omni postposita occasione, elemosinario ab ecclesia communiter constituto, usque ad festum Sancti Michaelis annuatim persolverent, atque hoc idem tam nos et successores nostri, quantum ad nos pertinet, quorum studium ad elemosinam propensiis debet invigilare quam generalis communitas, sine ulla simulatione similiter perficeremus; qui videlicet elemosinarius acceptam fratrum elemosinam et conservando multiplicaret et multiplicando conservaret, nullaque penitus necessitate in alios aliquos usus, vel ex parte vel ex toto, elemosina expendatur, sed in tempore famis Christi pauperibus quibus deputata et fideliter et devote dispensaretur. Sane ejus edicti assertio adeo fratribus complacuit, ut quicumque presentes erant, in manu nostra se ita executuros fideliter juraverint... statutum etiam de futuris nichilominus canoniciis ut in juramento, quod de fidelitate ecclesie fecerent, de hujusmodi elemosina conservanda similiter jurarent. » (*Arch. départementales du Rhône*, Arm. Aaron, vol. I, n° 4.) — Cette pièce a été publiée par Ménestrier dans les *Preuves de son Hist. consulaire*, mais d'une manière si défectueuse qu'elle est inintelligible en bien des points.